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Protokół z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Białe Błota z dnia 

28.12.2020 r. od godz. 15.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a.  

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder, radna 
Patrycja Harczenko-Staszewska, radna Katarzyna Tomicka, radna Karolina Lachowicz, radna 
Maria Wolsztyńska, radna Aleksandra Lubońska, radny Jacek Krzyżanowski, Wójt Gminy Białe 
Błota Dariusz Fundator, zastępca Wójta Gminy Białe Błota Anna Jankowska- Cepak, starszy 
Specjalista ds. gospodarki komunalnej i mieszkaniowej Kornelia Łukaszewska, inspektor z 
Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Karolina Gaca, sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian 
Tomicki. 
Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder otworzyła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji, powitała wszystkich zebranych i odczytała pouczenie o ochronie danych osobowych.  
Poinformowała, że przesłała zaproszenie do Urzędu Gminy w celu oddelegowania przez 

Wójta Gminy  właściwych pracowników. W odpowiedzi na pismo poinformowano, że 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska nie weźmie udziału w posiedzeniu komisji z 

uwagi na obecność na poprzednich, innych komisjach i szerokie omówienie uchwał 

budżetowych.  Następnie Przewodnicząca Komisja przeszła do wymienienia projektów 

uchwał, które zostały przygotowane na najbliższą sesję. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że nieruchomość ta położona jest w Lisim Ogonie. Wnioskodawcą jest właściciel przyległych 

działek. Nie ma innych sąsiadów, poza Gminą Białe Błota, stąd wniosek o wyrażenie zgody na 

sprzedaż nieruchomości w trybie bezprzetargowym.  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres pięciu lat. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że nieruchomość ta położona jest przy ul. Szubińskiej. Uchwała dotyczy sklepu 

monopolowego, nakłady są dzierżawcy, grunt należy do Gminy Białe Błota.   

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie bezprzetargowym 

kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą na okres do 5 lat. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że nieruchomość ta położona jest również przy ul. Szubińskiej. Uchwała dotyczy cukierni.  

Przewodnicząca Magdalena Sznajder zapytała, czy będą zmiany w cenach czynszu 

dzierżawnego tych dwóch umów. Starszy specjalista Kornelia Łukaszewska odpowiedziała, że 

z posiadanych przez nią informacji nic nie wskazuje na podniesie tych cen, jeśli tak, to w 

niewielkim stopniu. Radna Maria Wolsztyńska zapytała, czy lokalizacja pawilonów nie będzie 

w sprzeczności z kolejnymi inwestycjami i co z tym okresem pięcioletnim? Starszy specjalista 

Kornelia Łukaszewska odpowiedziała, że każda umowa ma okres wypowiedzenia, więc nie 

stanowi to żadnego problemu w przypadku podjęcia inwestycji na tamtym terenie. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku zawarcia w 

trybie przetargowym umowy najmu na okres 10 lat. 

 Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że dotyczy to terenu położonego w Cielu, przy ul. Kościelnej. Wnioskodawca zwrócił się o 

wydzierżawienie terenu ok. 100 m2 celem postawienia wieży telefonii komórkowej. Roczny 
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przychód z tego tytułu wyniesie ok. 12 000,00 zł.  Przewodnicząca Komisji zapytała, czy Urząd 

Gminy przeprowadził badania i pomiary, jeśli chodzi o oddziaływanie na zdrowie 

mieszkańców.  Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia 

Łukaszewska odpowiedziała, że nie były robione w tym zakresie żadne badania. Radna Maria 

Wolsztyńska wspomniała, że ona walczyła o nieustawianie wieży telefonii komórkowej na 

wieży Kościoła w Białych Błotach.  

Głos zabrał Wójt Gminy Dariusz Fundator wyjaśniając, że to w gestii inwestora należy 

przeprowadzenie całego procesu, włącznie z badaniami w zakresie oddziaływania na 

środowisko. Nie możemy odnosić się do działania, które nie zostało jeszcze podjęte. Radna 

Aleksandra Lubońska podkreśliła, że koszty dzierżawy są za niskie. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że chodzi o nadanie nazwy działce 12/24- „ulica Żabia”.  

Projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji „Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2020”. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska 

odpowiedziała, że plan gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Białe Błota zmienia się jedynie 

w jednym punkcie tj. dopisanie do Działu 12.4 – Budowa i przebudowa ścieżki pieszo- 

rowerowej w Łochowicach celem uzyskania dotacji unijnych. 

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

Starszy Specjalista Referatu  Gospodarki Przestrzennej p. Kornelia Łukaszewska przekazała, 

że chodzi o nadanie nazwy działce 12/24 „ulica Żabia”.  

Głos zabrała pani Karolina Gaca- inspektor z Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami 

omawiając dwa projekty uchwał tj. projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Białe Błota. 

Radny Jacek Krzyżanowski poinformował, że mieszkańców denerwują sprawy związane z 

nieczystościami tj. z oponami i odpadami budowlanymi. Brakuje np. usługi odbioru gruzu. 

Inspektor Karolina Gaca podkreśliła, że koszt odbioru opon jest bardzo drogi. Limit to 4 sztuki 

opon rocznie na jedno gospodarstwo domowe. Wójt Gminy Dariusz Fundator podkreślił, że 

są podejmowane interwencje w celu utylizacji tzw. dzikich wysypisk. Radny Jacek 

Krzyżanowski zapytał, czy w projekcie uchwały znajdują się odpowiednie zapisy dotyczące 

wyprowadzania zwierząt i sprzątania po nich? Inspektor Karolina Gaca odpowiedziała, że w 

regulaminie nie można powielać zapisów innych ustaw.  

Głos zabrała zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak wskazując, że cały budżet, tj. projekt 

budżetu i WPF zostały omówione na Komisji Budżetu i Finansów. 

Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder przeszła do rozpatrywania skargi na działalność 

Wójta Gminy Białe Błota, która wpłynęła do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji od 

mieszkańców Łochowa i Lisiego Ogona w przedmiocie opieszałości i zaniechania dotyczących 

zmiany i rozszerzenia kursowania autobusów linii Garbary- Łochowice. Przewodnicząca 

Komisji odczytała treść skargi.  
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Głos zabrała skarżąca, wskazując, że ten autobus linii 90 jest idealnie dopasowany pod 

mieszkańców, którzy dojeżdżają do pracy z Bydgoszczy, a nie służy mieszkańcom Lisiego 

Ogona i Łochowic. Sołtys Łochowa Sebastian Tomicki przypomniał, że pierwsze spotkanie na 

temat autobusu linii 90 odbyło się w GCK w  Łochowie w miesiącu marcu 2020 r., gdzie 

zostało ustalone z zastępcą Wójta Gminy jak mieszkańcy by chcieli, żeby ten autobus 

kursował. Ustalono, że należy zwiększyć ilość kursów. Dodatkowo miała być możliwość 

dojazdu na godz. 6,7,8 do pracy, czy szkoły. Rozkład jazdy został zmieniony dopiero w 

grudniu, a i tak nie jest on zgodny z ustaleniami z mieszkańcami. Na pierwotnym spotkaniu w 

marcu padła deklaracja od radnych z okręgu Łochowo, że w razie potrzeby oni przychylą się 

do zwiększenia środków na ten cel. Skarżąca podniosła, że każdy z mieszkańców Łochowa 

jest zbulwersowany tym rozkładem, jest to autobus do Łochowic dla Bydgoszczy, dla Pana 

przedsiębiorcy z Łochowic i tylko temu służy. To jest „wesoły autobus” ukraiński. Ponad 20 

osób- Ukrainek. Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

wystosowała pismo z pytaniami do Urzędu Gminy Białe Błota dnia 18 grudnia 2020 r., 

następnie odczytała odpowiedzi na te pytania, które zostały zawarte w piśmie z Urzędu 

Gminy z dnia 22 grudnia 2020 r.  

Skarżąca zadała pytanie pracownikom Urzędu, kiedy mieszkańcy mogą liczyć na to, że ten 

autobus będzie gminny? On jest tylko z nazwy gminny. 

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak udzieliła odpowiedzi, że linia 90 to nie jest linia 

gminna, tylko międzygminna, na mocy porozumienia z miastem Bydgoszcz. Jest to 

przedłużenie linii, która obsługuje miasto Bydgoszcz. Koszty, które ponosi Gmina Białe Błota 

są w związku z tym mniejsze. To nie jest linia dedykowana specjalnie Gminie Białe Błota, jak 

linie 91, czy 92. Gmina Białe Błota nie ma swoich linii autobusowych, zawiera w tym zakresie 

porozumienia z miastem Bydgoszcz. Wszyscy przychyliliby się do rozszerzenia linii, większej 

ilości kursów, ale przede wszystkim muszą być na to zabezpieczone środki. Koszty transportu 

zbiorowego na rok 2021 bardzo wrosły, Gmina Białe Błota proporcjonalnie jest obciążana 

tymi kosztami. 

Skarżąca podnosi, że nie zgadza się z tym, że to jest międzygminny autobus. On służy tylko 

Bydgoszczy. Łochowianie nie mogą dojechać rano ani w weekendy do Bydgoszczy.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak raz jeszcze podkreśliła, że jest to przedłużenie linii, 

która funkcjonuje w Bydgoszczy. 

Skarżąca kolejny raz tłumaczy, że ten autobus służy tylko przedsiębiorcy z Łochowic. Jest 

problem z dojazdem z Łochowa/Łochowic do Bydgoszczy. Mieszkańcy Łochowa mają prawo 

żyć kulturalnie, nie mieszkają w Łochowie za karę. 

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak podkreśliła, że Gmina nie ma wpływu na rozkład 

jazdy przewoźników, czy na ceny biletów. Rozmowy w tej sprawie prowadził ówczesny 

zastępca Wójta Jarosław Gołębiewski. Jeżeli pojawi się możliwość rozszerzenia bądź 

modyfikacji godzin rozkładu jazdy, to na pewno to zostanie zrobione. Z takim procesem 

związana jest cała logistyka. Miasto Bydgoszcz się do nas nie dostosuje. To my musimy 

dostosować się do miasta Bydgoszcz, gdyż ponosimy proporcjonalne koszty tych przewozów.  

Radna Patrycja Harczenko- Staszewska zadała pytanie- kto teraz zajmuje się tą sprawą? 

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak odpowiedziała, że sprawą zajmuje się Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski. 
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Sołtys Łochowa Sebastian Tomicki zadał pytanie, czy Pani zastępcy Wójta Gminy Białe Błota 

nie jest przykro z tego tytułu, że od miesiąca marca pierwsze rozmowy z Zarządem Dróg 

zostały podjęte w październiku? 

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak wyjaśniła, że na przełomie kwietnia/maja było 

spotkanie w Urzędzie i że osobiście już w miesiącu lipcu była na spotkaniu z panem 

Gołębiewskim z Zarządem Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy. To nie jest 

tak, że rozmowy i działania podjęte zostały w październiku, bo z tego okresu jest e-mail. To 

nie jest prawdą. Pani zastępca Wójta Gminy Białe Błota zaproponowała, aby mieszkańcy 

złożyli wniosek z konkretnymi propozycjami zmian w rozkładach jazdy do Kierownika 

Referatu Dróg p. Michała Kostkowskiego.  

Skarżąca podnosi, że nie było i nie ma żadnych rozmów w temacie linii 90, nikt nie zwraca 

uwagi na mieszkańców, liczy się tylko pan z Łochowic.  

Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak zwróciła uwagę Przewodniczącej Komisji, że w myśl 

przepisów KPA pismo złożone przez mieszkańców nie jest skargą. 

Głos zabrała radna Karolina Lachowicz informując o tym, jak ustalenia przebiegały w 

przypadku linii autobusowej 92.  

Przewodnicząca Komisji zadała pytanie skarżącej, czy godziny, które podali mieszkańcy 

zostały uwzględnione? Skarżąca odpowiedziała, że nie. W tej kwestii nie zostało zrobione nic. 

Sołtys Łochowa odpowiedział, że od marca do teraz (28.12.2020) zostały wprowadzone tylko 

te dwie zmiany, które i tak nie są korzystne dla mieszkańców. Sołtys i mieszkańcy Łochowa są 

zbulwersowani.  

Przewodnicząca Komisji przeszła do podsumowania. Po dyskusji uznano skargę za zasadną.  

Głosowanie:  

3 głosy „za” – radna Magdalena Sznajder, radna Katarzyna Tomicka, radna Patrycja 

Harczenko- Staszewska;  

1 głos „wstrzymujący się”- radna Karolina Lachowicz 

- przy 4 obecnych radnych.  

Przewodnicząca poinformowała, że wpłynęły jeszcze trzy petycje. Petycje będą rozstrzygane 

w styczniu i w lutym 2021 r. oraz złożyła życzenia noworoczne. 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokołowała: 

A.Laskowska 

 

        Przewodnicząca Komisji 

          Magdalena Sznajder  

 

   

 

 

 

 


